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Protokół Nr LXXVI/1/2014 

z LXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 17 czerwca 2014 r.  

w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 

 

Na ustawowy stan 25 radnych w LXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło  

24 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad (lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia 

LXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady. Powitał radnych, 

współpracowników Prezydenta Miasta Rzeszowa (lista obecności stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu), Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek 

współdziałających z Miastem, Przewodniczących Rad Osiedlowych (lista obecności 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu), a także przedstawicieli radia, prasy i telewizji, 

przybyłych gości i mieszkańców miasta. 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany 

porządek obrad LXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa (porządek obrad stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Radny Pan Witold Walawender w imieniu Komisji Regulaminowo- Statutowej Rady 

Miasta Rzeszowa zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 11 – uchwały  

w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa (druk nr: LXXVI/3/2014). 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie (18 głosami „za”). 

 

Porządek obrad LXXVI sesji Rady Miasta Rzeszowa: 

 

1. Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2013 rok (druk  

nr: LXXVI/6/2014). 

 

2. Uchwała w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa za 2013 rok 

(druk nr: LXXVI/7/2014).   

 

3. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa (druk nr: LXXVI/10/2014).  
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4. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. (druk 

nr: LXXVI/9/2014). 

 

5. Oświadczenia i informacje. 

 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Strategii Marki Rzeszowa oraz 

Programu Promocji Miasta Rzeszowa na lata 2014-2020” (druk nr: LXXVI/2/2014). 

 

7. Uchwała w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2014-2018” (druk nr: LXXVI/8/2014). 

 

8. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr LXXIV/1344/2014 z dnia 29 kwietnia 

2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku 

przy ulicy Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty. 

 

9. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie (druk  

nr: LXXVI/4/2014). 

 

10. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie (druk  

nr: LXXVI/5/2014). 

 

12. Uchwała w sprawie ustanowienia logo Miasta Rzeszowa – „Kultura w Rzeszowie” 

(druk nr: LXXVI/1/2014). 

 

13. Informacja o podstawach prawno-merytorycznych wprowadzonego zakazu 

poruszania się dla rowerzystów na ulicach 3 Maja, Grunwaldzkiej, Kościuszki. 

 

14. Interpelacje i zapytania. 

 

15. Wolne wnioski i sprawy różne.  

 

 

Przystąpiono do realizacji uzupełnionego porządku obrad. 

 

Ad 1. i Ad 2. 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zaproponował,  

aby punkty 1 i 2 porządku obrad omówić razem, ze względu na obszerną ilość 

dokumentów i wspólność materiałów. Wskazał kolejność referowania: Pan Tadeusz 

Ferenc Prezydent Miasta Rzeszowa, Zastępcy Prezydenta Miasta Rzeszowa, następnie 



 

3 

 

Pani Janina Filipek Skarbnik Miasta Rzeszowa, opinie Komisji Ekonomiczno-

Budżetowej oraz Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rzeszowa. 

Następnie przedstawił treść ww. projektów uchwał: 

 

 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa 

za 2013 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

 Projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa za 

2013 rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Wobec braku sprzeciwu, przystąpiono do realizacji obrad, zgodnie z kolejnością 

przedstawioną przez Przewodniczącego Rady Miasta. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – przedstawił sprawozdanie  

z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za rok 2013 (sprawozdanie wraz  

z załącznikami stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Poprosił o jego przyjęcie  

i udzielenie absolutorium (treść całej wypowiedzi stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu).  

 

Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił informację  

o stanie majątkowym Miasta Rzeszowa. 

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła sprawozdanie 

finansowe Miasta Rzeszowa za 2013 rok (sprawozdanie, wraz z załącznikami, stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu). Następnie przedstawiła opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej (opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 

 

Pan Stanisław Ząbek – jako Przewodniczący Komisji Ekonomiczno-Budżetowej – 

przedstawił opinię Komisji co do rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Miasta za 2013 r. (opinia stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). 

 

Pan Jacek Kiczek – jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił opinię 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Rzeszowa z dnia 9 czerwca 2014 r. do sprawozdania 

z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2013 rok (opinia stanowi załącznik nr 12 

do protokołu). Następnie przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Rzeszowa z dnia 9 czerwca 2013 r. w sprawie wniosku o udzielenie Prezydentowi 
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Miasta Rzeszowa absolutorium za 2013 rok (uchwała Komisji Rewizyjnej stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). Na podstawie tych dokumentów przedstawił wniosek 

o przyjęcie sprawozdania i udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Rzeszowa 

za 2013 r. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przedstawił uchwałę  

Nr IV/45/2014 z dnia 16 czerwca 2014 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Rzeszowa o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Rzeszowa. 

Następnie przedstawił uzasadnienie do ww. uchwały (uchwała wraz z uzasadnieniem 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Mieliśmy 

szczegółowo przedstawione sprawozdanie z budżetu, który został zrealizowany, jednak 

chciałbym zwrócić uwagę na kilka aspektów. Kiedy głosowaliśmy nad przyjęciem uchwały 

budżetowej, Pan Prezydent był nieczuły na wnioski opozycji, rad osiedlowych i szereg 

propozycji, aby pewne inwestycje i działania zostały ujęte w budżecie. W trakcie 2013 r. bardzo 

często się zdarzało, że na inwestycje będące pomysłami Pana Prezydenta błyskawicznie 

znajdywały się środki w budżecie mimo tego, iż nie były w nim ujęte. Dlatego powtórzę to co 

powtarzam co roku, jest to nie tyle budżet Miasta Rzeszowa, co budżet Pana Prezydenta.  

W prezentacji bardzo dokładnie przedstawi ono wzrost dochodów od 2003 r. z 349 mln do  

947 mln. Nie wiem dlaczego nie został przedstawiony równie dynamiczny 5- czy 6- krotny 

wzrost zadłużenia. Zadłużać się warto pod warunkiem, że środki zostaną przekazane na 

inwestycje. Te wskazane aspekty powodują, że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości będzie 

głosował przeciwko udzieleniu absolutorium”. 

 

Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – 

uzupełniając wypowiedź swojego przedmówcy, powiedział: „Dostaliśmy opinię 

biegłego rewidenta, natomiast ja chciałbym się skupić na wykonaniu wydatków. Przypomnę, 

że w grudniu 2013 r., spotykając się na sesji budżetowej, przesuwaliśmy kilkadziesiąt milionów. 

Według biegłego zakładany plan wydatków to ponad miliard złotych, jednak nie udało się 

jeszcze tej kwoty przekroczyć. Wykonaliśmy wydatki, jako Miasto, o ok. 54 mln mniejsze niż 

te, które w grudniu zostały już zmniejszone. Chciałbym wiedzieć jakie większe wydatki zostały 

niewykonane i jakie były przeszkody prawne? Druga kwestia dotyczy poziomu zadłużenia. 

Kończąc kadencję doszliśmy do granicy niespotykanej w Rzeszowie – 49,41%, co jest bardzo 

niepokojące i stale rośnie. Bardzo proszę o udzielenie informacji, czy prowadzona jest analiza 

do jakiego stopnia przewidywane jest zadłużanie Rzeszowa.” Kończąc swoją wypowiedź 
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zaznaczył, że warto na przyszłość zastanowić się w jakim kierunku zmierza polityka 

finansowa Miasta.  

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiedziała: „Mówiąc  

o zadłużeniu trzeba się odnieść do innych miast. Za 2013 r. biorąc pod uwagę 12 miast Unii 

Metropolii Polskich, w przeliczeniu na jednego mieszkańca, nasze zadłużenie wynosi 2545 zł, 

9 miast ma od nas zadłużenie większe, natomiast tylko 2 miasta są mniej zadłużone. Jeśli chodzi 

o inwestycje, na jednego mieszkańca, to zajmujemy 2 miejsce. Zmniejszenie zadłużenia  

w innych miastach polega na sprzedaży aktywów, czyli poprzez sprzedaż udziałów w spółkach. 

My staramy się tego unikać. Jeśli chodzi o niewykonanie wydatków to w czasie kiedy chwiały 

się finanse, kiedy zmniejszaliśmy PIT o 7 mln zł, to wykonanie jego jest na koniec roku o 2 mln 

zł mniejsze. Naszym najważniejszym zadaniem w minionym roku była dbałość o nadwyżkę 

operacyjną, a nie zbuduje się jej inaczej jak poprzez oszczędności w wydatkach bieżących.  

W związku z tym, tam gdzie to było tylko możliwe oszczędzaliśmy. 10 mln zł w tych 

oszczędnościach to niewykonanie planu na projektach unijnych, np. „Podkarpacie stawia na 

zawodowców” za 5 mln 200 tys. zł, czyli przesunięcie harmonogramu realizacji zadania. 

Pozostałe kwoty związane są z oszczędnościami, trzymaniem mocno wszystkich środków, 

ponad 5 mln zł rezerw zostało na koniec roku dlatego, że te rezerwy musiały być buforem dla 

niewykonania dochodów w PIT, CIT i innych pozycjach. Uważam, że gdybyśmy w pełni 

wykonali plan wydatków bieżących to mielibyśmy nadwyżkę operacyjną w wysokości  

6 mln zł.”  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Są na sali biznesmeni 

i oni doskonale wiedzą czy zadłużenie to jest zło konieczne czy dobro, które powoduje, że będą 

wpływać kolejne pieniądze. Decydującym czynnikiem o funkcjonowaniu każdej jednostki jest 

nadwyżka operacyjna, a nie zadłużenie.”  

 

Radny Pan Wiesław Buż – zabierając głos w dyskusji powiedział: „Po wszystkich 

opiniach i wyjaśnieniach ekspertów, którzy wypowiedzieli się w sprawie budżetu Miasta 

Rzeszowa trudno doszukiwać się jakichkolwiek nieprawidłowości. Wszystkie opinie są bardzo 

pozytywne. Nas szczególnie cieszy to, że wszystkie tendencje są wzrostowe, łącznie ze 

wzrostem zadłużenia, bo ono jest relatywnie niezbędne, żeby wykonywać zaplanowane przez 

Radę Miasta zadania. Świetna sytuacja w finansach Miasta przejawia się w wydatkach na 

pomoc społeczną, oświatę, ochronę zdrowia, transport i łączność. Wysoki poziom inwestycji to 

też jest niezwykle pozytywne zjawisko, o czym świadczą różne rankingi przewijające się  

w ciągu całego roku. Jestem dumny, że budżet został tak zrealizowany, i że zostały oszczędności. 

Musimy trochę zmienić metodę przekazywania osiągnięć, zdobyczy inwestycyjnych  
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i ekonomicznych, gospodarczych, naukowych, oświatowych i zdrowotnych, bo dzieje się tego 

tak dużo, a my staramy się to zdeprecjonować, poniżyć, czasami poszkalować. Klub SLD będzie 

głosował za udzieleniem absolutorium i za przyjęciem sprawozdania z wykonania budżetu za 

2013 r.”   

 

Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zabierając głos w dyskusji powiedziała: „Warto 

przypomnieć, że absolutorium to głosowanie nad tym, czy budżet uchwalony w grudniu 

ubiegłego roku został wykonany. Nie powinno być dyskusji, że budżet nie został wykonany. 

Można powiedzieć, że wskaźniki są bardzo prawidłowe, nadwyżka operacyjna w wysokości  

38 mln, dochody 112% większe, deficyt mniejszy, zadłużenie w stosunku do innych miast też 

nie jest wysokie. Dlatego też Klub PO będzie głosował za udzieleniem absolutorium. Chciałam 

jednak Wysokiej Radzie i Panu Prezydentowi zwrócić uwagę na inwestycje. Przyjęliśmy 

budżet, w którym 385 mln przeznaczone było na inwestycje, a wykonanie jest 233 mln. 

Rozumiem, że trudności wynikają nie z pozyskiwaniem środków, bo gro to są środki unijne 

tylko z radzeniem sobie urzędników z wykonawcami robót, którzy nie wykonują terminowo 

prac. Bardzo dużo środków zostało przesuniętych z Programu Transportowego, ale też nie 

został w terminie wykonany obiekt przy ul. Bł. Karoliny. Komisja Inwestycji Rady Miasta 

Rzeszowa zwracała uwagę, aby Pan Prezydent szczególnym nadzorem objął tę inwestycję. 

Reakcja była, ale można to było zrobić przynajmniej pół roku wcześniej. Chciałabym zwrócić 

uwagę na pewien fakt: 243 mln zł na inwestycje, z czego 152 mln zł to są środki unijne,  

52 mln zł to są pożyczki, a 38 mln zł to środki własne. Natomiast w 2003 r., gdy nie było 

środków unijnych na inwestycje przeznaczonych było 51 mln zł środków własnych.” 

 

Radny Pan Czesław Chlebek – powiedział: „Klub Rozwój Rzeszowa udziela Panu 

Prezydentowi absolutorium i popiera wykonanie budżetu. Chciałbym powiedzieć, że nasze 

Miasto pięknie się rozwija i mam nadzieję, że wszyscy to doceniają.”  

 

Radny Pan Jacek Kiczek – powiedział: „Przedstawiając opinię Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Rzeszowa nie głosowałem za pozytywnym przyjęciem uchwały Komisji dlatego teraz 

jestem zobowiązany przedstawić swój punkt widzenia. Chciałem wrócić do tematu poruszonego 

przez Panią Jolantę Kaźmierczak, tzn. niewykonania wszystkich inwestycji, które były  

w budżecie Miasta. Przy wykonaniu drobnych inwestycji wystąpiło dużo problemów i trzeba  

o tym powiedzieć. Drugi temat to jest kwestia zadłużenia Miasta. Jak 12 lat temu zostałem 

radnym to zadłużenie Miasta było czterokrotnie mniejsze. W perspektywie kolejnych projektów 

unijnych sytuacja jest trudna i zadłużenie może być dużo większe i będzie ono mniej więcej na 

poziomie budżetu Miasta. Dzisiejsza sytuacja finansowa jest stabilna, ale tylko dlatego, że się 

zadłużamy. Kolejna sprawa dotyczy zobowiązań wymagalnych. Według opinii Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej  zobowiązania te naruszają przepisy ustawy o finansach publicznych. 

Ponadto uważam, że w 2013 r. współpraca Prezydenta z Radą Miasta nie była dobra,  

w związku z czym nie będę głosował za udzieleniem absolutorium.”  

 

Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: 

„Uważam, że opozycja nie ma argumentów. Gospodarka Miasta i zarządzanie finansami 

prowadzone jest prawidłowo. Świadczą o tym dwie rzeczy: trend wzrostowy i faktyczne 

wykonanie wydatków.” Następnie, krytycznie odnosząc się do wypowiedzi swojego 

przedmówcy, powiedział: „Zadłużenie jest na poziomie stosunkowo bezpiecznym. Rzeszów 

zadłużył się po to, żeby mieć wkład własny na potężne zadania, które są realizowane i ma 

ogromne rezerwy. Sytuacja w Mieście jest znakomita pod wieloma względami, dlatego należy 

zagłosować za udzieleniem absolutorium.”  

 

Radny Pan Antoni Kopaczewski – zabierając głos w dyskusji powiedział, że budżet 

Miasta jest zbyt szczegółowy. Zaznaczył, że kiedyś był on jednokartkowy, po czym 

zaczął się rozrastać, a to należy ocenić jako niebezpieczne zjawisko.  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że podatki z PIT-

ów wzrosły czterokrotnie, przez co budżet nieustannie wzrasta i przybywa pieniędzy.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Pod koniec 

Perspektywy finansowej czyli ok. 2020 roku pojawią się większe środki unijne, co wygeneruje 

jeszcze większe zadłużenie. Dzisiaj jest ono stosunkowo bezpieczne, aczkolwiek ja osobiście 

odczuwam pewien niepokój. Świadomość tego, że jesteśmy zadłużeni na 400 mln jest powodem 

do niepokoju, ponieważ będziemy w stanie spłacać to wtedy, kiedy to co wybudujemy za 

pożyczone pieniądze, wygeneruje większe dochody. Tymi dochodami są przede wszystkim 

podatki PIT i CIT, a więc jeśli będzie się rozwijać przedsiębiorczość, będzie więcej miejsc pracy, 

ludzie będą zarabiać, to będziemy mieli z czego spłacać. W tej kwestii jestem optymistą, 

natomiast boję się czegoś innego. Zgodnie z powszechnymi opiniami to jest ostatnia 

Perspektywa Unii, z której dostaniemy tak duże środki. I wtedy około roku 2023 lub 2024 

braknie środków na inwestycje, bo nie będzie środków unijnych. Jednakże to jest perspektywa 

tak odległa, że precyzyjne planowanie czy rozstrzyganie nie jest dzisiaj możliwe, więc myślę, 

że tak jak inne miasta musimy się zadłużać. Słusznie, że nie korzystamy z półśrodków takich 

jak np. sprzedaż majątku komunalnego czy spółek  komunalnych po to, żeby ukrywać realne 

zadłużenie, bo dzięki temu mamy zabezpieczenie na wypadek, gdyby się coś nieprzewidzianego 

zdarzyło.” 
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Przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Rzeszowa za 2013 rok została 

przyjęta 15 głosami „za”, przy 7 głosach przeciwnych, bez głosów wstrzymujących. 

 

Uchwała w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Rzeszowa za 2012 rok 

została przyjęta 15 głosami „za”, przy 7 głosach przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących. 

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – podziękował za udzielenie 

absolutorium. Powiedział: „W tym roku kończymy kadencję i będziemy przygotowywać 

budżet na rok 2015 i chciałbym aby również był to budżet, który będzie powodował rozwój 

Miasta. Bardzo dziękuję tym, którzy głosowali za przyjęciem sprawozdania i udzieleniem 

absolutorium”. 

 

Ogłoszono 10- minutową przerwę. 

Ad. 3 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Rzeszowa wraz z autopoprawką (projekt uchwały wraz z autopoprawką, 

uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Poinformowała, że autopoprawka wiąże się z przesunięciem wydatków na 

infrastrukturę sportową Stadionu Miejskiego.  

 

Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zabierając głos w dyskusji, powiedziała: 

„Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej z autopoprawką wiązałoby się z prośbą, z którą 

zwrócili się mieszkańcy Rzeszowa biorący udział w Rzeszowskim Budżecie Obywatelskim. 

Mieszkańcy zwrócili bowiem uwagę na to, że jeden wniosek zgłoszony został przez  

31 podmiotów- chodzi o zadanie pn. „Budowa fontanny, strumienia, sceny wraz  

z infrastrukturą w Parku Papieskim” za 5 mln 530 zł. W związku z powyższym, zwrócili się z 

prośbą, aby przenieść tę inwestycję, gdyż w przypadku wygranej, inne zadania nie będą miały 

możliwości zakwalifikowania się.” Wskazała również, że ww. wnioski złożyli pracownicy 

Urzędu Miasta i środowiska kościelne, gdyż wymienioną inwestycję chce realizować 

Pan Prezydent. Zaproponowała, aby zmienić zapis w WPF i uchwale budżetowej  

i zrealizować budowę Parku Papieskiego nie w ramach RBO tylko środków bieżących.  

Powiedziała: „Wszystkie zmiany w wydatkach majątkowych jakie są proponowane na tę sesję 

tj. 4 mln 447 zł możemy przeznaczyć na RBO, a uzupełniającą kwotę na 2015 r. można wziąć 
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na przykład z ulicy Miłej.” Kończąc swoją wypowiedź powiedziała, że zasadnym byłoby 

w przyszłej edycji RBO wprowadzić limit kwoty na dane zadanie do 500 tys. zł,  

aby więcej zadań przeszło do realizacji.  

 

Radna Pani Marta Niewczas – powiedziała: „Przez lukę w regulaminie RBO mamy 

przykład szantażu emocjonalnego. Idea RBO została zniszczona.” Wyraziła przekonanie,  

że priorytetem jest znalezienie pieniędzy na budowę mostu, a nie Park Papieski.  

 

Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – wskazał,  

że propozycja podana przez Radną Panią Jolantę Kaźmierczak jest nieprzemyślana, 

bez analizy Komisji Ekonomiczno- Budżetowej Rady Miasta i dyskusji z Panią 

Skarbnik. Zauważył, że regulamin został niepoprawnie uchwalony, nie wzięto pod 

uwagę propozycji takich jak limit kwot lub podział na osiedla. Zaznaczył jednak, 

 że w tym roku trzeba postąpić zgodnie z tym, co uchwalili wszyscy radni, a nie 

rozmontowywać budżet miasta.  

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „Nasuwa 

się zbieżny wniosek, biorąc pod uwagę wypowiedź Pani Jolanty Kaźmierczak i Pana Konrada 

Fijołka, że nie należy uchwalać żadnych zmian tylko za tydzień podejść do sprawy 

kompleksowo.”  

 

Radny Pan Robert Kultys – powiedział: „Niezależnie od metody Park Papieski i tak 

ostatecznie w Rzeszowie powstanie. Trzeba się zastanowić jak rozwiązać ten problem, bo przy 

tak olbrzymim poparciu wniosku z Urzędu Miasta, najprawdopodobniej to zadanie wygra,  

w wyniku czego inne zgłoszone inwestycje przegrają. W konsekwencji RBO stanie się fikcją, 

tym bardziej, że w tym roku wpłynęło dużo mniej zadań, bo ludzie są już zniechęceni. Jak 

najbardziej popieram rozwiązanie Pani Jolanty Kaźmierczak.”  

 

Pan Konrad Fijołek – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – stwierdził,  

że przez realizację Parku Papieskiego ze środków Miasta, nie uratuje się 

„obywatelskości” RBO. Poparł wypowiedź swojego przedmówcy w kwestii 

zniechęcenia mieszkańców po pierwszej edycji budżetu obywatelskiego, jednak 

zauważył, że problem tkwi w tym, iż za każdym razem wygrywać będą największe 

osiedla. To powoduje zniechęcenie, gdyż osiedla, które zamieszkiwane są przez 

mniejszą liczbę osób nie zbiorą wystarczającej ilości głosów i przegrają.  
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Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zauważył, że zarówno budżet 

Miasta jak i budżet obywatelski to są pieniądze mieszkańców. Powiedział: „Park jest 

potrzebny dla osiedla, które w tej chwili liczy 20 tys. osób. Propozycje, które wpływają  

w ramach kolejnej edycji RBO trzeba rozważyć i prawdopodobnie przyjąć do budżetu Miasta 

na realizację w roku 2015. Jeśli chodzi o samą realizację Parku Papieskiego to trzeba tę 

inwestycję skończyć, gdyż wydaliśmy ogromne pieniądze na wykup gruntów, wybudowaliśmy 

place zabaw, ścieżki i tablice dlatego trzeba go bezwzględnie skończyć w przyszłym roku.” 

Kończąc swoją wypowiedź poprosił o uszanowanie tych wszystkich, którzy podpisali 

się pod wnioskami o realizację parku i zapewnił, że inne, drobne zadania, które nie 

zdobędą wystarczającej liczby głosów zostaną zrealizowane ze środków budżetu 

Miasta.  

 

Radny Pan Czesław Chlebek – zabierając głos w dyskusji wskazał, że wnioski 

dotyczące Parku Papieskiego złożone zostały przez wszystkie podmioty zgodnie  

z prawem i przyjętym przez Radę Miasta regulaminem.  

 

Radny Pan Bogusław Sak – powiedział, że regulamin został uchwalony przez Radę 

Miasta, więc należy uszanować wnioski złożone przez mieszkańców. Wyraził również 

przekonanie, że parków powinno być w Rzeszowie jak najwięcej, gdyż jest to 

przestrzeń publiczna, potrzebna mieszkańcom.  

 

Radna Pani Marta Niewczas – powiedziała, że Park Papieski jest potrzebny, jednak 

gdyby był on aż tak potrzebny to zostałby zrealizowany ze środków budżetu Miasta.  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział, że ogromne 

pieniądze zostały już zainwestowane w Park Papieski i co roku przewidziane były 

środki na realizację kolejnego etapu powyższej inwestycji.  

 

Radny Pan Wiesław Buż – powiedział, że nie powinno się zmieniać zasad w trakcie 

rozpoczętej już procedury RBO na 2015 r. Wskazał również, że park jest niezwykle 

potrzebny, gdyż umiejscowiony jest w obrębie bardzo dużych osiedli, jednak 

stwierdził, że potrzebna tam jest rewolucja innowacyjnego wyposażenia, po to aby w 

najbliższej przyszłości uzyskać środki z WPF i środków zewnętrznych na jego 

realizację i jak najbardziej oszczędzić budżet Miasta. Powiedział: „Wymyśliliśmy budżet 

obywatelski ku zadowoleniu całej Rady Miasta i wszystkich mieszkańców i trzeba teraz go 

realizować. Być może w przyszłym roku trzeba będzie zmodyfikować regulamin, aby słuszne 

idee, o których mówił Radny Pan Konrad Fijołek znalazły zastosowanie i lepiej zaktywizowały 
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lokalną i sublokalną społeczność. W dniu dzisiejszym zdecydowanie opowiadamy się za tym, 

aby nie robić rewolucji budżetowej. Poza tym nie można mieć pewności czy grupy, które złożyły 

31 wniosków o budowę parku tak mocno zaangażują się w sprawę głosowania na to 

przedsięwzięcie. Oprócz budowy Parku Papieskiego jest jeszcze gro innych ciekawych 

pomysłów dlatego rywalizacja będzie duża. Dajmy temu szansę, bo na dzień dzisiejszy nic nie 

jest przesądzone. Proponuję, aby przyjąć uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

bez żadnych zmian i nie burzyć budżetu obywatelskiego.”  

 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – odpowiadając na wniosek Radnej 

Pani Jolanty Kaźmierczak odnośnie przesunięcia środków na realizację Parku 

Papieskiego z Wieloletniej Prognozy Finansowej, powiedziała: „Procedujemy w tej 

chwili WPF. Zmiany, które są z kolei w uchwale budżetowej to są inwestycje niewygasające, 

dotacja z PFRON-u, środki unijne i szereg innych środków, których nie można przenieść na 

budowę Parku Papieskiego”.  

 

Ogłoszono 5 minutową przerwę. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział: „W świetle 

tego, że w najbliższy poniedziałek odbędzie się sesja nadzwyczajna poświęcona finansowaniu 

budowy mostu i będziemy musieli pozyskać pieniądze na wkład własny, który na dzień 

dzisiejszy wynosi ponad 60 mln zł, proponujemy żeby Pan Prezydent złożył deklarację,  

że gdyby w budżecie obywatelskim wygrał Park Papieski to dołoży wszelkich starań żeby 

zadania, które zajmą następne miejsca do kwoty kolejnych 5,5 mln zł były również w trakcie 

roku finansowane.”  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – odpowiedział: „Oczywiście 

będziemy realizować zadania, które uzyskają największa liczbę głosów i umieścimy je  

w budżecie Miasta. Podczas tworzenia projektu uchwały budżetowej na rok 2015 będzie można 

skontrolować czy owe inwestycje będą zawarte w proponowanym budżecie.” 

 

Radny Pan Mirosław Kwaśniak – powiedział: „Nie ma takich uchwał, wniosków czy 

regulaminów, których treść zadowoliłaby wszystkich. O tym jednak jakie zadania wygrają 

zadecyduje aktywność i zaangażowanie mieszkańców.”  
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Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Rzeszowa, w niezmienionym kształcie wraz z autopoprawką 

została przyjęta 14 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych i przy 3 głosach 

wstrzymujących. 

 

Ad. 4 

Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. (projekt uchwały, 

wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – poprosił o przybliżenie kwestii przesunięcia środków  

w wysokości 200 tys. zł na usunięcie usterek w hali sportowej przy Zespole Szkół 

Elektronicznych. Zapytał z czego wynikają powyższe usterki? 

 

Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Inwestycji Urzędu Miasta Rzeszowa – 

odpowiedziała, że powyższa kwota wynika z zabezpieczenia środków z uwagi na to, 

że firma, która realizowała ww. inwestycję upadła i nie jest w stanie wykonać 

naprawy. Urząd Miasta zwróci się do syndyka o zwrot wskazanych kosztów. 

Wyjaśniła również, że hala była prawidłowo wykonana i odebrana, jednak w okresie 

gwarancji wystąpiły usterki polegające na odpadaniu parkietu.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2014 r. 

została przyjęta 12 głosami „za”, przy 2 głosach przeciwnych i 3 głosach 

wstrzymujących. 

 

Ad. 5 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował,  

że Prezydent Miasta złożył wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Miasta, 

która odbędzie się 23 czerwca br. o godz. 16:00. 

Ponadto poinformował, iż uczestniczył w V Kongresie Regionów w Świdnicy, podczas 

którego organizatorzy, a także instytucje samorządowe przyznały Miastu Rzeszów 

wiele wyróżnień. 
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Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – poinformował,  

że redakcja magazynu ekonomicznego „Polish Market” przyznała Miastu Rzeszów 

nagrodę za działania innowacyjne i Pan Prezydent w dniu 29 maja br. w Ministerstwie 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego otrzymał odznakę „Zasłużony dla kultury 

Polski”.   

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – poinformował o sukcesie Klubu Piłkarskiego 

Staroniwa, który po 4 latach działalności awansował do Klasy A.  

 

Ad. 6 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Strategii Marki Rzeszowa oraz Programu 

Promocji Miasta Rzeszowa na lata 2014-2020” (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem 

i załącznikami, stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – odnosząc się do zapisu Strategii dotyczącego 

„Zagospodarowania Miasta w sposób racjonalny pod względem przestrzennym  

i architektonicznym”, powiedział , że podstawą takiego zagospodarowania są plany. 

Zapytał, czy po przyjęciu omawianej Strategii, władze Miasta będą zwracały większą 

uwagę na plany zagospodarowania przestrzennego? 

 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odpowiedział,  

że w celu realizacji wspomnianych wytycznych od kilku lat organizowane są 

Festiwale Przestrzeni Miejskiej. 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – powiedział, że wśród 

zadań, które zostały wyszczególnione w ww. Strategii jest m.in. stworzenie Centrum 

Studiów Polonijnych. Zauważył, że zadanie to zostało powielone z poprzedniej 

Strategii i w związku z faktem, iż w tej materii niewiele się wydarzyło, poprosił  

o wyjaśnienie konkretnych zamierzeń.  

 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odpowiedział,  

że w powyższej kwestii została nawiązana współpraca z Wydziałem Socjologii 

Uniwersytetu Rzeszowskiego oraz stowarzyszeniami, które zajmują się Polonią. 

Motywem powstania wskazanego Centrum jest organizacja w Rzeszowie Światowych 

Festiwali Zespołów Polonijnych. 
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Radny Pan Witold Walawender – zabierając głos w dyskusji, zapytał czy jest szansa, 

aby powstała w Rzeszowie dwujęzyczna szkoła lub placówka oświatowa  

z dwujęzyczną maturą.  

 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – odpowiedział,  

że prowadzone są rozmowy z Urzędem Marszałkowskim, gdyż bardzo dużo firm 

zachodnich chce otwierać swoje zakłady na terenie Rzeszowa i Strefy Ekonomicznej. 

W chwili obecnej sprawdzany jest poziom zainteresowania dwujęzyczną szkołą, aby 

docelowo takową utworzyć.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Strategii Marki Rzeszowa oraz 

Programu Promocji Miasta Rzeszowa na lata 2014-2020” została przyjęta 

jednogłośnie (18 głosami „za”). 

 

Ad. 7 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Działań na Rzesz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2014-2018” (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem  

i  załącznikami, stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu Działań na Rzesz 

Osób Niepełnosprawnych na lata 2014-2018” została jednogłośnie przyjęta  

19 głosami „za”. 

 

Ad. 8 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LXXIV/1344/2014 z dnia 29 kwietnia 2014 

r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy 

Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem 

i załącznikami, stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

Wyjaśnił: „Sprzedaż z 80% bonifikatą mieszkań wybudowanych w 1999 r. jest działaniem na 

niekorzyść majątku Gminy. Z informacji jakie otrzymałem w Biurze Gospodarki Mieniem 

wynika, że sprzedajemy mieszkania starsze. W 2013 r. najmłodsze z mieszkań pochodziło  
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z 1989 r. Nie chcemy przez to stwierdzić, że nie powinniśmy w ogóle sprzedawać mieszkań 

komunalnych natomiast w § 2 tego projektu zobowiązujemy Prezydenta do opracowania 

nowych zasad sprzedawania tych mieszkań, tak żeby wielkość bonifikaty uzależniona była od 

wartości czy wieku tego mieszkania lub czasu zamieszkiwania w takim lokalu.” 

 

Radny Pan Bogusław Sak – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Na posiedzeniu 

Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Rzeszowa powyższy temat był kilkukrotnie 

szczegółowo omawiany. Uchwała w sprawie sprzedaży lokali mieszkalnych po długiej dyskusji 

została podjęta przez Radę Miasta w kwietniu br. Na dzień dzisiejszy wdrożone są 

postępowania w zakresie uwłaszczenia tych mieszkań, dlatego nie byłoby to poważne ze strony 

Rad, gdyby uchyliła niedawno przyjętą uchwałę. Zgadzam się, że trzeba opracować nowe 

zasady, ale na dzień dzisiejszy w imieniu Komisji wnoszę o odrzucenie powyższego projektu 

uchwały”. 

 

Radny Pan Mirosław Kwaśniak – poparł wypowiedź swojego przedmówcy. Ponadto, 

dodał: „Skoro w tym bloku wcześniej mieszkania zostały wykupione przez innych 

mieszkańców, to bądźmy konsekwentni, gdyż żadne prawo nie działa wstecz.” 

 

Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – zauważył, że w chwili 

obecnej przygotowywana jest sprzedaż ww. mieszkań, natomiast wcześniej sprzedane 

mieszkania były najpierw przydzielone Fundacji Rozwoju Ośrodka Akademickiego, 

która przekazała je naukowcom i tam obowiązywały zupełnie inne reguły, gdyż mogli 

oni wykupić mieszkania z bonifikatą dopiero po przepracowaniu określonego czasu 

w rzeszowskich uczelniach.  

 

Radny Pan Marek Strączek – powiedział: „Podjętą uchwałą w kwietniu br. zburzyliśmy 

pewną politykę mieszkaniową w naszym Mieście dotyczącą wykupu mieszkań komunalnych, 

bo zanegowaliśmy uchwałę Rady Miasta z 4 marca 2003 roku, która określała do jakiego roku 

możemy lokale mieszkalne sprzedawać. Zburzyliśmy pewien porządek, natomiast w kwietniu 

podjęliśmy pochopną decyzję dlatego należy ją uchylić.” 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr LXXIV/1344/2014 z dnia 29 kwietnia 

2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych w budynku przy 

ulicy Dominikańskiej 1 i na udzielenie bonifikaty nie została przyjęta. Za jej 

przyjęciem głosowało 9 radnych, 9 było przeciwnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 9 

Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Inwestycji Urzędu Miasta Rzeszowa – 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu). 

 

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie została 

przyjęta jednogłośnie (17 głosami „za”). 

 

 

Ad. 10 

Pani Urszula Kukulska – Dyrektor Wydziału Inwestycji Urzędu Miasta Rzeszowa – 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 21 do 

protokołu). 

 

Z uwagi na brak zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

 

Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie została 

przyjęta jednogłośnie (16 głosami „za”). 

 

Ad. 12 

Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt 

uchwały w sprawie ustanowienia logo Miasta Rzeszowa – „Kultura w Rzeszowie” 

(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem i załącznikami, stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu). 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

 Uchwała w sprawie ustanowienia logo Miasta Rzeszowa – „Kultura  

w Rzeszowie” została przyjęta jednogłośnie (16 głosami „za”). 
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Ad. 13 

Pani Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej Urzędu Miasta Rzeszowa – 

przedstawiła informację o podstawach prawno-merytorycznych wprowadzonego 

zakazu poruszania się dla rowerzystów na ulicach 3 Maja, Grunwaldzkiej, Kościuszki. 

Powiedziała: „Na podstawie art. 19 ust. 5 ustawy z dnia 21 marca 1985 o drogach 

publicznych, w granicach miasta na prawach powiatu zarządcą wszystkich dróg publicznych  

z wyjątkiem autostrad i dróg ekspresowych jest Prezydent Miasta. Do wyłącznej właściwości 

Prezydenta Miasta Rzeszowa, jako zarządcy wskazanych dróg publicznych na terenie miasta, 

należą wszystkie sprawy z zakresu planowania, budowy, przebudowy, remontu, utrzymania  

i ochrony. Zgodnie zaś z art. 10 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. prawo o ruchu 

drogowym, Prezydent Miasta zarządza ruchem na drogach publicznych położonych w miastach 

na prawach powiatu z wyjątkiem autostrad i dróg ekspresowych. Zarządzanie ruchem na 

drogach wewnętrznych, w tym w strefie ruchu i w strefie zamieszkania należy do podmiotu 

zarządzającego tymi drogami. Jak wskazuje orzecznictwo – organ zarządzający ruchem ma 

kompetencje do wydawania zarządzeń w sprawie organizacji ruchu.” 

 

Radny Pan Jerzy Cypryś – powiedział: „Chciałbym uzyskać informację, czy wprowadzenie 

tego zakazu opiniowały inne organy np. Komisja ds. Bezpieczeństwa? Proszę również  

o udzielenie informacji ile było zdarzeń, na które powołuje się Pan Prezydent, ile zgłoszeń i ile 

kar zostało nałożonych na tych, którzy źle korzystali ze wskazanych deptaków?” 

 

Pani Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej Urzędu Miasta Rzeszowa – 

odpowiedziała, że nie ma wymogów formalno-prawnych żeby zasięgać opinii innych 

podmiotów.  

 

Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Piastując pewne 

urzędy trzeba podejmować różne decyzje. Oczywiście trzeba je podejmować po dokładnym 

rozeznaniu sprawy. Postanowiłem wprowadzić zakaz ruchu rowerzystów na deptakach na 

skutek wielu interwencji. Nieustannie budujemy ścieżki rowerowe, aby jak najbardziej rozwijać 

ruch rowerowy, ale trzeba uwzględniać również interesy innych osób. Prowadziliśmy rozmowy 

ze stowarzyszeniem rowerowym i ustaliliśmy, że przeprowadzimy rozeznanie wśród 

mieszkańców. Ostateczna decyzja będzie zależała od wyniku konsultacji społecznych i tego jak 

wypowiedzą się w tej kwestii mieszkańcy Rzeszowa.” 
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Radny Pan Witold Walawender – poinformował, iż Komisja Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miasta Rzeszowa jednogłośnie przyjęła wniosek o cofnięcie zakazu 

poruszania się dla rowerzystów na ulicach 3 Maja, Grunwaldzkiej, Kościuszki. 

 

Radna Pani Marta Niewczas – stwierdziła, że nie ma w Rzeszowie dialogu władz 

miasta z mieszkańcami. Wyraziła przekonanie, że niesłusznie wszyscy rowerzyści 

ponoszą zbiorową odpowiedzialność. Zaproponowała, by radni wraz z Panem 

Prezydentem stworzyli Kodeks Etyczny Rowerzysty.  

 

Radny Pan Waldemar Wywrocki – wyraził odmienny stosunek do powyższego 

zakazu i nie zgodził się z przedmówcami. Powiedział, że ze względów 

bezpieczeństwa, decyzja Prezydenta Miasta jest słuszna.  

 

Radny Pan Marek Strączek – zgłosił propozycję, aby radni sondażowo zagłosowali  

w powyższej sprawie, aby zorientować się jak kształtuje się większość, bez żadnych 

konsekwencji. 

 

Przystąpiono do sondażowego głosowania: za zniesieniem zakazu poruszania się 

rowerzystów na ulicach 3 Maja, Grunwaldzkiej, Kościuszki głosowało 7 radnych,  

4 radnych było przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

  

Ad. 14 

Radni Miasta Rzeszowa: Pan Mirosław Kwaśniak, Pan Wiesław Buż – złożyli 

pisemne zapytanie o treści: 

„Zwracamy się z prośbą o zlikwidowanie (zamalowanie) wysepki – pasów – na ul. Rejtana,  

na lewym pasie, na wysokości Komisariatu Policji. W/w wysepka stwarza zagrożenie – zmusza 

do nagłej zmiany pasa ruchu.”   

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Po przeprowadzonych rozmowach ze studentami Uniwersytetu Rzeszowskiego zwracam się  

z prośbą w ich imieniu do Pana Prezydenta o oznakowanie światełkami odblaskowymi i górną 

sygnalizacją świetlną przejścia dla pieszych na wysokości uczelni. Niejednokrotnie zdarzają się 

tam wypadki.”   

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Mieszkańcy Al. Niepodległości proszą o utworzenie linii autobusowej: Al. Niepodległości – 

Most Zamkowy – Szopena – Pl. Wolności. Odpowiedź jaką otrzymali podczas tamtegorocznego 
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zebrania mieszkańców, że będą budowane bus-pasy nie satysfakcjonuje ich. Oczekuję, więc 

odpowiedzi od Pana Prezydenta w tej sprawie.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców Os. Staromieście do Pana Prezydenta  

o udzielenie informacji, kiedy zostanie poprawiona i uporządkowana ul. Przy cmentarzu  

na Staromieściu oraz poprawiona kanalizacja? Mieszkańcy skarżą się, że nic nie zostało 

zrobione, a było obiecane podczas zebrania w październiku 2013 r.” 

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Proszę o udzielenie informacji, kiedy zostaną podjęte prace budowlane związane z remontem 

szkoły I LO oraz budowa wielofunkcyjnego boiska.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców przy ul. Wierzynka 1 do Pana Prezydenta  

o udzielenie informacji, na jakim etapie prowadzone są prace dot. usunięcia stojącej wody  

w piwnicach oraz podjęcia konkretnych działań w kierunku zapobiegania dalszemu zbierania 

się jej.”  

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Zwracam się w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Zabłocie 14 do Pana Prezydenta z prośbą 

o udzielenie informacji, kiedy zostanie zakończone postępowanie w sprawie wykupu części 

drogi (ul. Zabłocie) od Wspólnoty Mieszkaniowej. Sprawa się toczy w Biurze Gospodarki 

Mieniem już od dobrych dwóch lat. Wszelkie formalności i wymogi zostały spełnione przez 

Wspólnotę takie jak podział działek oraz odbiór protokolarny z pracownikiem Miejskiego 

Zarządu Dróg. Do dnia dzisiejszego nie otrzymali odpowiedzi, kiedy i na jakich warunkach 

część drogi zostanie przejęta na rzecz miasta.”  

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Dąbrowskiego 21 do Pana 

Prezydenta o udzielenie informacji, czy jest możliwe utworzenie dodatkowych miejsc 

parkingowych po prawej stronie ulicy Z. Chrzanowskiej (od skrzyżowania ul. Dąbrowskiego  

z ul. Z. Chrzanowskiej idąc w stronę ul. Staszica).”      

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Kierowcy zwrócili się do mnie z prośbą o interwencję w sprawie rozwiązania sprawy 

skrzyżowania na zbiegu ulic Jagiellońskiej, Langiewicza, Hoffmanowej i Unii Lubelskiej,  
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np. czy jest możliwość wykonania tam ronda. Proszę więc Pana Prezydenta o udzielenie 

informacji w tej sprawie.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Mieszkańcy ul. Dąbrowskiego, Z. Chrzanowskiej, Langiewicza oraz innych pobliskich 

zwrócili się z pytaniem, kiedy zostanie przeprowadzona rewitalizacja parku im. Solidarności. 

Miał być on odnawiany w tamtym roku tj. 2013, a jest już połowa następnego i nic nie zostało 

zrobione. W związku z powyższym proszę Pana Prezydenta o udzielenie informacji w tej 

sprawie.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Mieszkańcy Osiedla 1000-lecia proszą o przywrócenie posterunku policji, a jeżeli jest to 

trudne, to o wzmożone patrole w godzinach wieczornych i nocnych (szczególnie na terenie 

parku).”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Po rozmowach przeprowadzonych z mieszkańcami Os. 1000-lecia Panie Prezydencie proszę  

,o udzielenie informacji, na jakim etapie są prowadzone rozmowy w sprawie przejęcia Szpitala 

Gruźliczego i utworzenia w starym budynku pałacyka Domu Spokojnej Starości.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Mieszkańcy bloków Os. Śródmieście zwrócili się z prośbą o interwencję w sprawie 

zamontowania oświetlenia na terenie ogrodów Bernardyńskich. W związku z powyższym, 

proszę Pana Prezydenta o udzielenie informacji w tej sprawie.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Mieszkańcy Os. Śródmieście zwrócili się z prośbą o wyjaśnienie sprawy zamontowania 

progów zwalniających na ul. Sobieskiego, gdyż według nich owa ulica stała się „torem 

wyścigowym” i obawiają się oni o zdrowie swoje i swoich rodzin. W związku z powyższym, 

proszę Pana Prezydenta o udzielenie informacji w w/w sprawie.”    

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„Po spotkaniu z mieszkańcami Os. Kolorowa zwracam się do Pana Prezydenta z prośbą  

o udzielenie informacji, czy istnieje możliwość przykrycia mieszalników znajdujących się na 

terenie oczyszczalni ścieków. Oczyszczalnia w godzinach wieczornych załącza mieszalniki,  

a odór jaki się z nich wydobywa jest uciążliwy dla mieszkańców.”    
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Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemną interpelację o treści: 

„W związku z przeciąganiem sprawy odnośnie wybudowania chodnika, zrobienia kanalizacji 

oraz sieci wodociągowej na ulicy Saperów, proszę Pana Prezydenta o interwencję w tej 

sprawie.”    

Przewodniczący Rady Miasta Pan Andrzej Dec złożył pisemny wniosek o treści: 

„Zwracam się z prośbą o wybudowanie parkingu najazdowego po lewej stronie ulicy 

Chełmońskiego przy jej początku, od strony ulicy Wyspiańskiego. Działka, która się tam 

znajduje jest własnością Miasta.”    

Radny Miasta Rzeszowa Pan Jerzy Jęczmienionka złożył pisemny wniosek o treści:  

„W imieniu mieszkańców proszę o wykonanie oświetlenia na terenie przy ul. Ułanów 10.  

Proszę także o remont chodnika dla pieszych na odcinku od strony ul. Kustronia do bloku przy 

ul. Orląt Lwowskich 2, odcinek ok. 60 mb.” 

Radna Miasta Rzeszowa Pani Jadwiga Stręk złożyła pisemny wniosek o treści: 

„W lesie na granicy Miasta Rzeszowa z Chmielnikiem (dróżka w lesie, w kierunku na wschód 

od ostatniego przystanku autobusowego 16, 36) znajduje się dzikie wysypisko śmieci. Nieopodal 

przebiegają ścieżki rowerowe i oznakowane trasy turystyczne. Prosiłabym  

o interwencję w w/w sprawie.” 

Radny Miasta Rzeszowa Pan Waldemar Wywrocki złożył pisemny wniosek o treści: 

„Szanowny Panie Prezydencie! 

Zwracam się z prośbą o rozważenie możliwości utworzenia dwóch oddziałów w ZSM Nr 2  

im. W. Kilara. Prośbę motywuję tym, iż rodzicie dzieci, które nie zostały przyjęte po egzaminach 

wstępnych proszą o stworzenie drugiej klasy.” 

Radna Miasta Rzeszowa Pani Marta Niewczas złożyła pisemny wniosek o treści: 

„W imieniu rodziców SP 25 oraz mieszkańców Os. Baranówka proszę o kontrolę higieny  

i czystości na basenie Muszelka.” 
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Radni Miasta Rzeszowa: Pan Waldemar Wywrocki, Pan Witold Walawender złożyli 

pisemny wniosek o treści:  

„Szanowny Panie Prezydencie! 

Po raz kolejny zwracam się z wnioskiem o zwiększenie na sesji lipcowej budżetu na realizację 

ul. Bednarskiej. Na spotkaniu u Pana Prezydenta w maju br. podjął Pan decyzję o realizacji  

i zwiększeniu budżetu w czerwcu. Komisja Inwestycji wielokrotnie jednogłośnie prosiła  

o tę inwestycję w tym roku.”  

Radna Miasta Rzeszowa Pani Jolanta Kaźmierczak złożyła pisemny wniosek  

o treści: 

„1. Wniosek o montaż sygnalizacji świetlnej na żądanie przy przejściu dla pieszych  

na ul. Kotuli w kierunku ul. Solarza (zgłaszają też rada rodziców SP Nr 28 i Rada Osiedla  

Fr. Kotuli). 

2. Budowa odcinka chodnika około 6-8 m przy przystanku MPK przy ul. Bł. Karoliny 

zlokalizowanego przy ogródkach działkowych oraz oznakowanie przejścia dla pieszych – pasy 

na drodze. 

3. Montaż drugiego przystanku przy Galerii Rzeszów.” 

Radne Miasta Rzeszowa: Pani Marta Niewczas, Pani Beata Ratajczak złożyły 

pisemne zapytanie o treści: 

„Proszę o informację ilu lekarzy ze Szpitala Miejskiego w Rzeszowie oraz przechodni miejskich 

podpisało „Deklarację Wiary”. 

 

Na LXXVI sesji odbytej w dniu 17 czerwca 2014 roku Rada Miasta Rzeszowa podjęła 

następujące uchwały: 

 

1. Uchwała Nr LXXVI/1379/2014 - w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 

Rzeszowa za 2013 rok. 

 

2. Uchwała Nr LXXVI/1380/2014 - w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 

Rzeszowa za 2013 rok.  

 

3. Uchwała Nr LXXVI/1381/2014 - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa.  
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4. Uchwała Nr LXXVI/1382/2014 - w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 

Rzeszowa na 2014 r.  

 

5. Uchwała Nr LXXVI/1383/2014 - w sprawie przyjęcia „Aktualizacji Strategii Marki 

Rzeszowa oraz Programu Promocji Miasta Rzeszowa na lata 2014-2020”  

 

6. Uchwała Nr LXXVI/1384/2014 - w sprawie uchwalenia „Powiatowego Programu 

Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2014-2018”. 

 

7. Uchwała Nr LXXVI/1385/2014 - w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 

 

8. Uchwała LXXVI/1386/2014 - w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Miejskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o. w Rzeszowie. 

 

9. Uchwała LXXVI/1387/2014 w sprawie ustanowienia logo Miasta Rzeszowa – 

„Kultura w Rzeszowie”. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Obrady trwały od godz. 830 do godz. 1325. 

 

 

                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                  Rady Miasta Rzeszowa 

 

Protokołowała:                                                                Andrzej Dec 

 

Magdalena Kruk 

 

 

Sprawdził: 

               

    Dyrektor  

Biura Rady Miasta Rzeszowa 

 

         Mirosław Kubiak 


